

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးအဖွဲ့ အစည်းများ၏ တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ
အဆင့်မြင့်ညှိနှိုင်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (SD)

နှင့်

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ (UPWC)တို့၏

(၉) ကြိမ်မြောက် NCA ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် SD ဒုတိယအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်(၂) ပူးဖက်ကျူး ပြောကြားသောမိန့်ခွန်း

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ (UPWC) မှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦး
အောင်မင်း နှင့် အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဥပဒေပြုလွှတ်တော်အမတ် ဦးသိန်းဇော် နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ်များ၊
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြင့်စိုးနှင့် တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်အတူ အထူးဖိတ်ကြားထားသော ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂမှ
မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ်၏အကြံပေး Marianni၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဖိတ်ကြား
ထားသောနိုင်ငံတကာလေ့လာသူများ၊ လေ့လာသူအဖြစ်ဖိတ်ကြားထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း
များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ MPC မှနည်းပညာအထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီဒီယာမှညီအစ်ကိုမောင်နှမများ အားလုံး
ရှေ့မှာ စကားပြောခွင့်ရတဲ့အတွက်အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ဦးစွာပြောကြားလိုပါတယ်။

(၉)ကြိမ်မြောက်ဆွေးနွေးပွဲဟာအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်ချုပ်ဆိုနိုင်ရေးအတွက်အထူးအရေးပါသလိုနိုင်ငံရေး
ဆွေးနွေးပွဲအဆင့်ဆင့်ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ရေးနဲ့ ပြည်ထောင်စုသဘောတူစာချုပ်မှတစ်ဆင့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်
ဆောက်နိုင်ရေးအတွက်အရေးကြီးတဲ့ ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ယုံကြည်ပါတယ်။ (၈) ကြိမ်မြောက်ဆွေးနွေးပွဲမှာ နှစ်ဖက်
ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုကြောင့် စာချုပ်ထဲမှာပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်မယ့်အချက်တချို့ကို ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်တယ်။
အချက်အလက်အနိမ့်သဘာကျန်နေသေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ (၈)ကြိမ်မြောက်ဆွေးနွေးပွဲမှာကျန်နေသေးတဲ့ အချက်
တွေအားလုံးဟာအရေးကြီးတဲ့အချက်အလက်များဖြစ်တဲ့အတွက် တိုင်းပြည်ရဲ့အကျိုးပြည်သူ့အကျိုးကိုရှေ့ရှုပြီးတော့ စိတ်
ရင်းစေတနာအပြည့်နဲ့ဆွေးနွေးဖို့လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အဆင့်မြင့်ညှိနှိုင်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့(SD) အနေနဲ့ ၂၀၁၅
ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၂၆-၂၉) ကြားမှာပြုလုပ်တဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းများရဲ့ ထိပ်သီးအစည်း
အဝေးမှာ (၈)ကြိမ်မြောက် ဆွေးနွေးပွဲရလဒ်များကိုတင်ပြအတည်ပြုချက်ရယူခဲ့သလို UPWC ရဲ့သဘောထားတင်ပြချက်
အားလုံးကိုလည်းတင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြပါတယ်။ အဲဒီအခြေခံအချက်အလက်ပေါ်မှာဘဲ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးရဲ့ အမြင်
သဘောထားတွေကိုယူဆောင်လာကြတာဖြစ်ပါတယ်။ အစိုးရ၊ လွှတ်တော်နဲ့တပ်မတော်အနေနဲ့SD ရဲ့တင်ပြချက်တွေကို
သဘောထားကြီးကြီးနဲ့လက်ခံမယ်ဆိုရင် ဒီကနေ့ဆွေးနွေးပွဲဟာ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေးအတွက် အလွန်တန်ဖိုး
ရှိတဲ့ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ယုံကြည်ပါတယ်။အကယ်၍တချို့အချက်တွေပေါ်မှာ UPWC အနေနဲ့နဂိုမူလရပ်တည်ချက်
အတိုင်းဆက်လက်ရပ်တည်နေမယ်ဆိုရင် ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မှီအဆုံးသတ်ဖို့ရာခက်ခဲကောင်းခက်ခဲနိုင်ပါတယ်။ ဒီကနေ့
ဆွေးနွေးပွဲအောင်မြင်ရေးဟာ UPWC အနေနဲ့နဂိုမူလရပ်တည်ချက်ကနေ ဘယ်လောက်အထိ အလျော့အတင်း ပြုလုပ်
နိုင်မယ်ဆိုတဲ့အချက်ပေါ်မှာမူတည်မှာဖြစ်ပါတယ်။

သမ္မတဦးသိန်းစိန်တက်လာကတည်းက အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကနေ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲတဲ့ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ဖို့
ရာအတွက်ကမ်းလှမ်းလာသလို တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းများအနေနဲ့လဲ အပစ်အခတ်ရပ်စဲ
ရေး၊ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများကနေတစ်ဆင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲတဲ့ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ဖို့ကို သံမဏိချမှတ်ထားပြီး
ဖြစ်ပါတယ်။ ခိုင်မာတဲ့ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ဖြစ်ဖို့ရာအတွက် (၂) နှစ်တာကာလအတွင်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်သလို

ရှေ့ဆက်၍လည်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြအုံးမှာဖြစ်ပါတယ်။မပြေလည်သေးတဲ့ကိစ္စတွေကိုပြေလည်မှုရရှိတဲ့အထိ၊ သဘောတူညီမှုမရသေးတဲ့ကိစ္စတွေကိုသဘောတူညီမှုရတဲ့အထိကြေအလည်ညှိနှိုင်းကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ဒီလိုညှိနှိုင်းဆွေးနွေးတဲ့နေရာမှာအချိန်ကန့်သတ်မှုကြီးမားလို့ ရှိရင်အမှားအယွင်းများတတ်ပြီးနှစ်ဖက်စလုံးကမေ့မှန်ခဲ့ကြတဲ့ပန်းတိုင်နဲ့ လွဲသွားတတ်တဲ့ အတွက် အချိန်ယူပြီးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုရယူရေးဟာ မရှိမဖြစ်လိုအပ်ချက်ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းများအနေနဲ့ NCA လမ်းကြောင်းတစ်ခုတည်းအားဖြင့်သာ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒီကနေ့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအနှံ့အပြားမှာသဘာဝအန္တရာယ်များနဲ့ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေကြတဲ့ ပြည်သူများနဲ့အတူ ထပ်တူထပ်မျှခံစားမိပါကြောင်း SDအနေနဲ့ အလေးအနက်ဖော်ပြလိုပါတယ်။ ကမ္ဘာကြီး ပူနွေးလာမှု၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ပိုမိုများပြားလာမှုတို့ဟာကမ္ဘာ့လူသားများအတွက်အထူးအလေးထားဖြေရှင်းရမဲ့အနေအထားကို ရောက်ရှိလာနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာပြည်သူများအနေဖြင့်လဲလူသားများကိုအန္တရာယ်ဖြစ်စေမဲ့သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကို စုပေါင်းကာကွယ်ကြဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒီလိုအချိန်ကာလမျိုးမှာရောက်ရှိနေတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံဟာလဲဘဲ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုအချင်းချင်းကြားမှာနှစ်ပေါင်း (၇၀)နီးပါးဖြစ်ပွားနေတဲ့လူလုပ်ပဋိပက္ခတွေကိုအဆုံးသတ်ဖို့လိုအပ်ပြီဖြစ်သလို တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုများရဲ့ ညီညွတ်မှုအားကိုအရယူကြရမဲ့အချိန်အခါလဲဘဲ ရောက်ရှိနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအခွင့်အလမ်းကို အမိအရတက်လှမ်းရယူကြရအောင်လို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။

ဒီကနေ့ ဆွေးနွေးပွဲမှာ အဆင့်မြင့်ညှိနှိုင်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အနေနဲ့ အရေးကြီးတဲ့ အချက်တွေကို စတင်ဆွေးနွေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ ဆွေးနွေးရန်ကျန်နေသေးတဲ့အချက်ထဲမှာ NCA ကို အားလုံးပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရေးဟာ အဓိကဖြစ်တယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ SD အနေနဲ့ တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်ကို SD အဖွဲ့ဝင်(၁၅) ဖွဲ့၊ SD အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့အစည်းမဟုတ်တဲ့ RCSS ၊ UWSA၊ MNDA နဲ့ NSCN (K)အားလုံးပေါင်း(၂၁) ဖွဲ့ကလက်မှတ်ရေးထိုးရေးဟာမရှိမဖြစ်လိုအပ်တယ်လို့ယုံကြည်ပါတယ်။ တချို့အဖွဲ့တွေဖြစ်တဲ့ UWSA၊ NDAA စတဲ့အဖွဲ့တွေဟာ BiLateral Cease Fire Agreement ရှိပြီးဖြစ်တဲ့အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်ကိုလက်မှတ်ရေးထိုးတော့ဘဲ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကို တိုက်ရိုက်သွားဖို့ရာဆန္ဒရှိကြပါတယ်။ မိမိတို့အနေနဲ့၎င်းတို့ရဲ့ဆန္ဒကိုလိုက်လျှောက်ပေးသင့်တယ်။ ရွေးချယ်နိုင်တဲ့အခွင့်အရေး ၎င်းတို့မှာအပြည့်အဝရှိသင့်ပါတယ်။ထိုနည်းတူ NCA မှာလက်မှတ်ရေးထိုးလိုတဲ့အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးသည်လဲဘဲ အကန့်အသတ်မရှိ အားလုံးပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာ SD ရဲ့ ခိုင်မာတဲ့ရပ်တည်ချက်ဘဲဖြစ်ပါတယ်။

နောက်ဆုံးအနေနဲ့ပြောကြားလိုတာကတော့ ဒီကနေ့ဆွေးနွေးပွဲကနေ ၂ နှစ်နီးပါး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းလာခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့ NCA မူကြမ်းကို မူချောအဖြစ်နဲ့ အဆုံးသတ်နိုင်ပါစေ။ ဒီအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကနေ ရှေ့လာမဲ့နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး ပွဲတွေမှာ လဲဘဲ အစဉ်ပြေချောမွတ်နိုင်ပါစေ။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးသည်လဲဘဲ ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောတဲ့ ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီးမှာ လူ့အခွင့်အရေး၊ လူမျိုးစုအခွင့်အရေးများအပြည့်အဝခံစားရင်း ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့သောဘဝကို တည်ဆောက် နိုင်ကြပါစေကြောင်း ဆန္ဒပြုရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။

၀၁၅ ခုနစ်၊ ဩဂုတ်လ (၆) ရက်နေ့၊
ရန်ကုန်မြို့။